
 

Referat fra stiftende generalforsamling til regionsforeningen for Sydgrønland 
Qaqortoq og Narsaq  

den 24. september 2024 

1. Dagsorden:  
Dagsordenen blev godkendt med en kommentar til punkt 4. Bemærkninger til forslag om 
etablering af Grønlands Erhvervs region Sydgrønland. Blev ændret til beslutning om etablering 
af Grønlands Erhvervs region Sydgrønland. 

2. Valg af dirigent:  
Karsten blev valgt som dirigent for generalforsamlingen. 

3. Fremmøde og stemmeopgørelse:  

8 stemmer var til stede. 

4. Beslutning om etablering af Grønlands Erhvervs Region Sydgrønland:  

Vedtaget. Der blev stillet spørgsmål om, hvorfor Nanortalik ikke var med i foreningen. Svaret 
var, at Nanortalik ligger for langt væk fra Qaqortoq og Narsaq til at være en del af den samme 
regionsforening. 

5. Forslag til forretningsorden for Region Sydgrønland (Bilag 1):  

Vedtægternes § 5 blev ændret i forhold til vedtægtsforslaget, så formandens stemme er 
udslagsgivende i tilfælde af stemmelighed. 

6. Valg af formand:  

Der var en diskussion om GE lokalforeningens historie, de udfordringer, der har været med at 
få kommunen i tale, samt vigtigheden af, at erhvervslivet kan tale med en samlet stemme. 
Aqqaluk Abelsen blev valgt som formand. 

7. Valg af bestyrelse for en 2-årig periode:  

Der blev valgt følgende medlemmer til bestyrelsen, som vil mødes månedligt: 

• Eivind David Jeremiassen 

• Miki Jensen deltager også i bestyrelsesmøderne, men uden stemmeret. 

8. Valg af bestyrelse for en 1-årig periode:  

• Martin H. Christensen (Cafe Kûnguak’) 

9. Valg af suppleant:  



Hentzar Petersen blev valgt som suppleant. 

10. Økonomi:  

Der blev enighed om, at foreningens samlede økonomi fremadrettet skal være samlet, men at 
det nuværende indestående fra tidligere holdes adskilt. 

11. Fastlæggelse af kontingent:  

Kontingentet blev sat til 0 kr. 

12. Eventuelt:  

Under eventuelt nævnte Miki, at Nunalaw kører et kursus i selskabsret senere samme dag, 
hvor alle interesserede kan deltage for at lære mere om selskabsformer. 

Mødet blev herefter afsluttet. 

Dirigent 

 

Karsten Lyberth Klausen 

 

 

Efterfølgende var der en diskussion af forskellige emner af almen interesse for GE medlemmer 
og arbejdsgivere: 

1. Per Holm nævnte at der igen er udfordringer med INI i at de bruger virksomheder som 
ikke har de faglige kompetencer/faglærte svende. Per bad sekretariatet om at tage det 
op med INI, dog uden at få indført den gamle prækvalifikationsordning. 

2. GE medlemstal, er der mulighed for at give små selskaber 50% rabat første år, eller 
andre tiltag der gør det attraktivt at være medlem? 

3. Udenlandsk arbejdskraft (ses mest i Nuuk og Illulisat), men begyndes også at ses i 
Sydgrønland. 

 

 

 


